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Protokół nr XX 

z obrad XX sesji Rady  Gminy  Michałowice odbytej w dniu 9 lutego 2017 roku w  

siedzibie Urzędu  Gminy w Regułach  przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. 

Stan rady – 15 radnych, w  sesji  uczestniczyło 15  radnych. 

 

Ad. pkt.1 

Przewodnicząca Rady pani Elżbieta Biczyk powitała wszystkich przybyłych na sesję m.in. 

Prezydenta Miasta Pruszkowa pana Jana Starzyńskiego. Poinformowała, że na sali obecnych 

jest 15 radnych, w związku z czym Rada może podejmować uchwały.  

Następnie zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o podjęcie stanowiska Wójta i 

Rady Gminy Michałowice w sprawie projektu ustawy o ustroju miasta stołecznego 

Warszawy. Poinformowała, że projekt został przygotowany w odpowiedzi na liczne telefony 

od mieszkańców, w których wyrażali swoje oburzenie i niezadowolenie związane z projektem 

ustawy o ustroju miasta stołecznego Warszawy i na prośbą radnych, którzy otrzymali 

delegację od swoich mieszkańców i chcieliby mieć możliwość wypowiedzenia się w tej 

kwestii. 

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Biczyk w sprawie rozszerzenia porządku 

obrad o stanowisko Wójta i Rady Gminy Michałowice w sprawie projektu ustawy o 

ustroju miasta stołecznego Warszawy. 

Za przyjęciem – 15 

Przeciw             - 0 

Wstrzymało się- 0 

Wniosek został przyjęty. 

Wobec przyjęcia zgłoszonego wniosku porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

1. Sprawy porządkowe. 

2. Przyjęcie protokołu z XVIII i XIX sesji Rady Gminy Michałowice. 

3. Podjęcie stanowiska  Wójta i Rady Gminy Michałowice w sprawie projektu ustawy o 

ustroju miasta stołecznego Warszawy 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) Dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2017 Gminy Michałowice  

Nr XIX/229/2016, 

2) określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 

przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Michałowice, 

3) określenia planu doskonalenia nauczycieli oraz maksymalnej kwoty dofinansowania 

opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie 

będzie przyznawane w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Michałowice w roku 2017, 

4) określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i do oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina Michałowice jest 

organem prowadzącym, 

5) ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznych szkół podstawowych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Michałowice, 

6) Zmieniająca Uchwałę Nr XXXIII/289/2013 Rady Gminy Michałowice z dnia     

5 listopada 2013r w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Michałowice w latach 2014-2018, 

7) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Michałowice, 
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8) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności części 

nieruchomości gruntowej oznaczonej w ewidencji gruntów, jako działka nr ewid. 

252/8 położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie Michałowice, 

9) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności części 

nieruchomości gruntowej stanowiącej część działki nr ewid. 660/2, położonej w 

obrębie ewidencyjnym Michałowice-Osiedle, w gminie Michałowice,  

10) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności części 

nieruchomości gruntowej oznaczonej w ewidencji gruntów, jako działka nr ewid. 

299/1 oraz działka nr ewid. 299/2, położonej w obrębie ewidencyjnym Michałowice-

Wieś, w gminie Michałowice, 

11) wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności części 

nieruchomości gruntowej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr ewid. 

681/7,  położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie Michałowice, 

12) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat części działki 

ewid. Nr 775/10, położonej w obrębie ewid. Komorów-Osiedle, stanowiącej mienie 

Gminy Michałowice, 

13) ustanowienia służebności przesyłu na części działki ewid. nr 654, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Granica, stanowiącej własność Gminy Michałowice, 

14) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-Kolonia w gminie 

Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 439/4, 

15) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-Kolonia w gminie 

Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 539/6, 

16) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-Kolonia w gminie 

Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 438/7 oraz działkę ewid. nr 438/6, 

17) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w gminie 

Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 638, 

18) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

części nieruchomości gruntowej stanowiącej część działki nr ewid. 639/1, położonej  

w obrębie ewidencyjnym Pęcice, w gminie Michałowice, 

19) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Michałowice-Wieś w gminie 

Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 12/11 oraz działkę ewid. nr 12/18, 

20) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Granica, w gminie Michałowice, 

stanowiącej działkę ewid. 106/85, 

21) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Granica, w gminie Michałowice, 

stanowiącej działkę ewid. 106/87, 

22) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności 

części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-Kolonia, w gminie 

Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 437/4. 

5.  Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji 

Rady Gminy na 2017 rok. 

6.  Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności 

Komisji Rady Gminy za 2016 rok. 

7. Informacje Wójta Gminy. 
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8. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

9. Sprawy wniesione. 

Za przyjęciem – 15 

Przeciw             - 0 

Wstrzymało się- 0 

Porządek obrad XX sesji został przyjęty. 

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekty protokołów z XVIII i XIX sesji Rady 

Gminy były wyłożone do wglądu w biurze rady oraz przesłane radnym drogą mailową. 

Zapytała o uwagi do treści protokołów. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z XVIII sesji  

Rady Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem – 15 

Przeciw             - 0 

Wstrzymało się- 0 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z XVIII sesji Rady Gminy. 

 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z XIX sesji  

Rady Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem – 15 

Przeciw             - 0 

Wstrzymało się- 0 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z XIX sesji Rady Gminy. 

 

Ad. pkt 3. 

Przystąpiono do dyskusji w sprawie podjęcia stanowiska Wójta i Rady Gminy 

Michałowice w sprawie projektu ustawy o ustroju miasta stołecznego Warszawy. 

Pani Biczyk poinformowała, że proponowana ustawa o ustroju terytorialnym miasta 

stołecznego Warszawy, znacząco ograniczy suwerenność podstawowych jednostek 

samorządu terytorialnego a mianowicie gmin.  Stwierdziła, że mieszkańcy każdego dnia 

wyrażają swoje niezadowolenie z planowanej ustawy, występuje brak aprobaty dla trybu 

wprowadzania ustawy niosącej za sobą poważne zmiany, których ostatecznego kształtu tak 

naprawdę jeszcze nie znamy. 

Pan Majtyka odczytał  projekt stanowiska Wójta i  Rady  Gminy  Michałowice. 

Poinformował, że Rada Gminy Michałowice zobowiązała Wójta oraz Przewodniczącego 

Rady Gminy do przekazania niniejszego stanowiska Marszałkowi Sejmu RP, Marszałkowi 

Senatu RP. 

Pani Biczyk zapytała, czy zasadnym byłoby rozszerzyć zakres adresatów celem przesłania 

omawianego stanowiska. 

Pani Kamińska zaproponowała, aby podjęte stanowisko rozesłać w miejsca, gdzie 

zwyczajowo wysyła się tego typu korespondencję. 

Pan Wójt poinformował, że w dyskusjach prowadzonych między samorządowcami, których 

ma dotknąć ta ustawa był postulat bardzo zasadny, że tego typu zmiany dotyczą zmian 

ustrojowych i dlatego powinny być procedowane przez stronę rządową. Kolejność działań 

powinna zostać odwrócona: najpierw konsultacje a dopiero potem rozstrzyganie tych spraw. 

Zmiany, których można się spodziewać to brak kontroli nad finansami, ograniczone bądź 

zabrane sprawy planistyczne. Przy braku skuteczności wykonywania zadań publicznych może 

być wprowadzony zarząd komisaryczny, który może działać przez okres dwóch lat, co jest 

daleko idące od samorządności. Wprowadzanie aglomeracji nie jest nowym pomysłem. 
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Dotychczas obowiązywała zasada dobrowolności udziału w danym przedsięwzięciu, 

natomiast obecnie w sposób automatyczny chce się to wprowadzić.   

Na obecną chwilę nie postuluje o referendum, ponieważ są zapewnienia, że projekt ustawy 

ma być mocno zweryfikowany albo wycofany, co by było najlepszym rozwiązaniem.  

Gmina chciałaby mieć możliwość decydowania o swoich sprawach, musi mieć prawo do 

tego, żeby się wypowiedzieć w danej sprawie. 

Stwierdził, że jeśli nikt nie zorganizuje tego typu referendum, czy konsultacji to będzie 

uważał za stosowne przekonywać do podjęcia uchwały w omawianym temacie. Na chwilę 

obecną nie ma takiej potrzeby.  

Pan  Majtyka  zgłosił autopoprawkę polegającą na rozszerzeniu wysyłki pisma do 33 gmin 

które są w podobnej sytuacji, celem wspólnego działania w sprawie ustawy. 

Pani Król-Popiel złożyła wniosek formalny w sprawie imiennego głosowaniem nad 

projektem stanowiska. 

Przystąpiono do głosowania  wniosku Pani Król-Popiel w sprawie głosowania imiennego  

nad projektem stanowiska Wójta i Rady Gminy Michałowice w sprawie projektu 

ustawy o ustroju miasta stołecznego Warszawy. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Rada Gminy wniosek przyjęła. 

 

Przystąpiono do głosowania imiennego nad projektem stanowiska Wójta i Rady Gminy 

Michałowice w sprawie projektu ustawy o ustroju miasta stołecznego Warszawy z 

autopoprawką. 

W wyniku głosowania imiennego poszczególni radni głosowali w sposób następujący: 

Elżbieta Biczyk                   –  za 

Hanna Brzeska-Kalczuk    –  za 

Eugeniusz Hanc                  –  za 

Ewa Ilczyszyn                      –  za 

Anna Kamińska                  –  za 

Piotr Kamiński                    –  za 

Paweł Kordys                      –  za 

Edward Kozłowski               - za 

Adriana Król-Popiel            -  za 

Przemysław Majtyka           – za 

Agnieszka Paradowska        – za 

Katarzyna Parzyńska           - za 

Eugeniusz Strzelecki             - za 

Anna Wyszomirska               - za 

Paweł Zacny                          -  za 

Pani Biczyk poinformowała, ze w wyniku głosowania imiennego nad przyjęciem stanowiska 

oddano 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W związku z 

powyższym stanowisko Wójta i Rady Gminy Michałowice w sprawie projektu ustawy o 

ustroju miasta stołecznego Warszawy zostało podjęte i stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. pkt 4.1 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w 

Uchwale Budżetowej na rok 2017 Gminy Michałowice Nr XIX/229/2016. 

Pan Wójt poinformował, iż jest to uchwała porządkowa, dopasowująca nazwy jednostek 

budżetowych do zmian związanych z wprowadzeniem nowej ustawy o edukacji. 



 

5 

 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 8 

głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2017 Gminy 

Michałowice Nr XIX/229/2016. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/236 /2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Michałowice. 

Pani Ewa Wierzgała poinformowała, że projekt ustawy został przygotowany z powodu 

zmian w przepisach prawnych tj. w ustawie o dochodach jednostek samorządu terytorialnego.  

Zmiana ta dotyczyła objęcia subwencją oświatową wszystkich 6-letnich dzieci. Przy okazji 

zmiany uchwały Pan Wójt zadecydował o zwolnieniu z opłat za wychowanie przedszkolne 

tzn. 1 zł za każdą godzinę spędzoną w przedszkolu ponad podstawę programową wszystkich 

dzieci niepełnosprawnych posiadających orzeczenie o niepełnosprawności, orzeczenie o 

potrzebie kształcenia specjalnego lub opinię o potrzebie wczesnego wspomagania rozwoju. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: 

„za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Ilczyszyn zapytała, czy całkowite zwolnienie z opłat za wychowanie przedszkolne 

dotyczy wszystkich opłat? Ponieważ dzieci, które mają orzeczenie dostają większą 

subwencję. 

Pani Wierzgała poinformowała, że chodzi opłatę 1zł za wychowanie przedszkolne. Dzieci, 

które posiadają orzeczenie o niepełnosprawności nie są objęte zwiększoną subwencją, dzieci 

o potrzebie kształcenia specjalnego i wczesnego wspomagania mają wsparcie w subwencji 

oświatowej, która jest przeznaczana na zajęcia tylko i wyłącznie dla tych dzieci. 

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 

przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Michałowice 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/237/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.3 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia planu 

doskonalenia nauczycieli oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia 

specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie będzie przyznawane w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Michałowice w roku 2017. 
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Pani Wierzgała poinformowała, że Rada Gminy uchwałę podejmuje, co roku, co wynika z 

zapisów ustawy Karta Nauczyciela. Projekt uchwały konsultowany był ze związkami 

zawodowymi i dyrektorami placówek oświatowych. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: 

„za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie określenia planu doskonalenia nauczycieli oraz maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady 

kształcenia nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form kształcenia, na które 

dofinansowanie będzie przyznawane w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Michałowice w roku 2017. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/238/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.4 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia kryteriów 

rekrutacji do publicznych przedszkoli i do oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych, dla których Gmina Michałowice jest organem prowadzącym. 

Pan Wójt poinformował, że projekt ustawy dotyczy drobnych zmian w uchwale wynikającej 

z ustawy o systemie oświaty, która już funkcjonuje. 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: 

„za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Król-Popiel zadała pytanie, czy tego typu zmiana i określenie kryteriów wymagało 

konsultacji z Radą Rodziców? 

Pani Wierzgała poinformowała, że nie ma takiego wymogu. 

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i do oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina Michałowice jest 

organem prowadzącym, 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/ 239/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.5 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustalenia kryteriów 

rekrutacji do publicznych szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Michałowice, 

Pan Wójt poinformował, że projekt uchwały wynika ze zmian w prawie oświatowym w 

związku z likwidacją gimnazjów. 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: 

„za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Król-Popiel czy w placówkach tych nie było wymogu konsultacji zmian z Radą 

Rodziców? 
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Pani Wierzgała nie było takiego wymogu, ponieważ ustawa określa jak te  kryteria mają być 

określane. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznych szkół podstawowych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Michałowice, 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/240/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.6 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

XXXIII/289/2013 Rady Gminy Michałowice z dnia 5 listopada 2013r w sprawie 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice 

w latach 2014-2018, 

 

Pan Wójt poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian naniesionych w załączniku nr 3 

tzn. uaktualnienia kosztów faktycznie wykonanych remontów w 2016 r. oraz korekty 

wydatków na 2017 r. na podstawie kosztorysów inwestorskich. 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr XXXIII/289/2013 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 5 listopada 2013r w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice w latach 2014-2018, 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/241/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.7 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Michałowice, 

Pan Wójt poinformował, że projekt uchwały był poddany konsultacjom społecznym, został 

pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza Weterynarii, Zarząd Główny 

Polskiego Związku Łowieckiego i w zasadzie jest powieleniem dobrze działającej uchwały z 

poprzedniego roku. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: 

„za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Michałowice, 
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Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/242/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.8 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości gruntowej 

oznaczonej w ewidencji gruntów, jako działka nr ewid. 252/8 położonej w obrębie 

ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie Michałowice, 

Pan Wójt poinformował, że nabycie działki ma na celu poszerzenie ulicy o nazwie Stara 

Droga, następnie zgłosił autopoprawkę polegającą na zmianie w treści uchwały zapisu: 

z (Dz. U. Z 2015 r. poz. 1774 ze zm.) na (Dz. U.  Z 2016 r. poz. 2147 ze zm.) 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa 

własności części nieruchomości gruntowej oznaczonej w ewidencji gruntów, jako działka 

nr ewid. 252/8 położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie 

Michałowice z wprowadzoną autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/243/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.9 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości gruntowej 

stanowiącej część działki nr ewid. 660/2, położonej w obrębie ewidencyjnym 

Michałowice-Osiedle, w gminie Michałowice. 

Pan Wójt poinformował, że nabycie działki pozwoli na realizację ciągu pieszo-rowerowego i 

modernizację ulicy Regulskiej do ulicy Kwiatowej, działka nie została jeszcze 

wydzielona. Następnie zgłosił autopoprawkę polegającą na zmianie w treści uchwały zapisu z 

(Dz. U. Z 2015 r. poz. 1774 ze zm.) na (Dz. U.  Z 2016 r. poz. 2147 ze zm.) 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa 

własności części nieruchomości gruntowej stanowiącej część działki nr ewid. 660/2, 

położonej w obrębie ewidencyjnym Michałowice-Osiedle, w gminie Michałowice, z 

wprowadzoną autopoprawką 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/244/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.10 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości gruntowej 

oznaczonej w ewidencji gruntów, jako działka nr ewid. 299/1 oraz działka nr ewid. 

299/2, położonej w obrębie ewidencyjnym Michałowice-Wieś, w gminie Michałowice, 

Pan Wójt poinformował, że pozyskanie terenu pozwoli na wykonanie ścieżki pieszo-

rowerowej wzdłuż ul. Kasztanowej.  Następnie zgłosił autopoprawkę polegającą na zmianie w 

treści uchwały zapisu: z (Dz. U. Z 2015 r. poz. 1774 ze zm.) na (Dz. U.  z 2016 r. poz. 2147 

ze zm.) 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kozłowski  poprosił o informację od kogo działka zostanie nabyta? 

Pan Wójt  poinformował, że  od  firmy „Dens”. 

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności części 

nieruchomości gruntowej oznaczonej w ewidencji gruntów, jako działka nr ewid. 299/1 

oraz działka nr ewid. 299/2, położonej w obrębie ewidencyjnym Michałowice-Wieś, w 

gminie Michałowice z wprowadzoną autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/245/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.11 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości gruntowej 

oznaczonej w ewidencji gruntów, jako działka nr ewid. 681/7,  położonej w obrębie 

ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie Michałowice, 

Pan Wójt poinformował, że celem nabycia działki jest poszerzenie drogi gminnej o nazwie 

ul. Stara Droga. Następnie zgłosił autopoprawkę polegającą na zmianie w treści uchwały 

zapisu z (Dz. U. Z 2015 r. poz.1774 ze zm.) na (Dz. U. Z 2016 r. poz. 2147 ze zm.) 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Michałowice prawa 

własności części nieruchomości gruntowej oznaczonej w ewidencji gruntów, jako działka 

nr ewid. 681/7,  położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie 

Michałowice z wprowadzoną autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/246/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.12 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat części działki ewid. Nr 775/10, 

położonej w obrębie ewid. Komorów-Osiedle, stanowiącej mienie Gminy Michałowice. 
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Pan Wójt poinformował, że dotychczasowy dzierżawca zwrócił się z wnioskiem o 

przedłużenie umowy na kolejne trzy lata. Działka jest dzierżawiona jako powiększenie 

przydomowego ogródka.  

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 1 głos. 

Pan Kozłowski zapytał, czy dzierżawca nie ma ochoty nabyć tej działki?  

Pan Wójt poinformował, że jedyny wniosek jaki wpłynął, to wniosek o dzierżawę. 

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat części 

działki ewid. Nr 775/10, położonej w obrębie ewid. Komorów-Osiedle, stanowiącej 

mienie Gminy Michałowice, 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/247/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.13 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia służebności 

przesyłu na części działki ewid. Nr 654, położonej w obrębie ewidencyjnym Granica, 

stanowiącej własność Gminy Michałowice 

Pan Wójt poinformował, że uchwała dotyczy ustanowienia możliwości przesyłu polegającej 

na lokalizacji gazociągu i przyłącza gazowego. 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na części działki ewid. Nr 654, 

położonej w obrębie ewidencyjnym Granica, stanowiącej własność Gminy Michałowice 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/248/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.14 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-Kolonia w gminie Michałowice, stanowiącej 

działkę ewid. nr 439/4, 

Pan Wójt poinformował, że właściciele działki wyrazili zgodę na nieodpłatne przekazanie na 

rzecz Gminy Michałowice działki pod wewnętrzną drogę dojazdową - ul. Cedrową. Umożliwi 

to poszerzenie drogi do normalnej szerokości. Jest to jeden z elementów całej układanki w 

omawianej sprawie 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Król-Popiel zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie nazewnictwa, co oznacza „droga 

wewnętrzna”? 
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Pan Wójt wyjaśnił, że jest to droga niezaliczona do żadnej kategorii dróg publicznych. 

Pan Kozłowski nawiązując do wypowiedzi pana Wójta poprosił o przedstawienie całej 

układanki w związku z przejęciem tej drogi. 

Pan Wójt poinformował, że w następnym projekcie uchwały będzie kolejne dołożenie 

kawałka drogi. Obecny dokument upoważnia do tego, że można dalej działać i pozyskiwać 

kolejne elementy tej układanki. Akty notarialne zostaną spisane dopiero wtedy, kiedy 

właściciele tych kawałków zadeklarują chęć ich przekazania. 

Pani Król-Popiel zapytała, jakie warunki muszą być spełnione, aby droga wewnętrzna mogła 

zostać przekształcona w drogę publiczną? 

Pan Wójt wyjaśnił, że procedury są zbyt skomplikowane, aby je teraz przytaczać, poza tym 

nie dotyczą tego punktu. 

Pani Paradowska zaznaczyła, jak ważne jest pozyskiwanie tych kawałków działek i 

związanych z nimi kwestii własnościowych. Dopóki właściciele chcą współpracować, 

wykazują chęć przekazania części nieruchomości, to należy z tego korzystać. Czasami bywa 

tak, że nawet mimo dobrych chęci kanalizacja, wodociągi, przebudowa drogi jest niemożliwa 

do wykonania. Powinno być podejmowane jak najwięcej tego typu uchwał. 

Pan Wójt zaznaczył, że w omawianym przypadku wydaje się, że te wszystkie prostokąciki i 

kwadraciki to takie proste i być może nudne, ze względu na ten sam tekst projektu uchwały, 

ale za tym kryje się wiele godzin negocjacji, przekonywania ludzi do pewnych rozwiązań. 

Wielokrotnie są to trudne sprawy rodzinne, nieuporządkowane sprawy spadkowe, wielu 

współwłaścicieli. 

  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-Kolonia w gminie Michałowice, stanowiącej 

działkę ewid. nr 439/4, 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/249/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.15 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-Kolonia w gminie Michałowice, stanowiącej 

działkę ewid. nr 539/6, 

 

Pan Wójt poinformował, że pozyskanie działki dotyczą dalszej części drogi wewnętrznej  

ul. Cedrowej 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-

Kolonia w gminie Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 539/6, 

 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 
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Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/250/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.16 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-Kolonia w gminie Michałowice, stanowiącej 

działkę ewid. nr 438/7 oraz działkę ewid. nr 438/6. 

Pan Wójt poinformował o nieodpłatnym przekazaniu przez właścicieli części nieruchomości 

na rzecz Gminy Michałowice zajętej pod ul. Tymiankową i ul. Centralną. Następnie zgłosił 

autopoprawkę polegającą na zmianie w treści uchwały zapisu z (Dz. U. Z 2015r. poz.1774 ze 

zm.) na (Dz. U. Z 2016 r. poz. 2147 ze zm.) 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kozłowski zapytał, czy oddawanie bezpłatnie tych działek przez mieszkańców, ma na 

celu jakieś korzyści? Czy nie jest tak, że zaraz będą liczyć na jakieś inwestycje w tych 

ulicach? 

Pan Wójt poinformował, że występuje tu sytuacja, jak przy oddawaniu działek przy każdej 

ulicy. 

Pan Kozłowski  poinformował, że wniósł ten temat na Komisji i ma nadzieję, że teraz te ulice 

nie staną się pierwszymi w inwestycjach względem tych oczekujących od wielu lat, gdyż 

byłoby to niesprawiedliwe. 

Pan Majtyka odnosząc się do słów pana  Kozłowskiego poprosił o wyjaśnienie, które ,, ulice 

czekają od wielu lat”? czy ma  jakąś listę ulic? własną listę? czy jest to ogólnodostępna lista 

ulic, które powinny być w pierwszej kolejności zrobione?  Jako przykład podał ul. Skośną, 

jedną z najstarszych na terenie Granicy, gdzie kilka lat temu odbyło się spotkanie, na którym 

14 właścicieli działek musiało wyrazić zgodę na oddanie części nieruchomości celem 

przebudowania ulicy. Czy ta ulica  kwalifikuje czy nie kwalifikuje się, jakie jest kryterium 

wyboru? 

Pan Kozłowski  odpowiedział, że spis ulic jest w jego  wnioskach do budżetu, tych samych 

od wielu lat. Są to ulice od dawne zgłaszane do remontu np. ul. Parkowa w Pęcicach, ul. 

Główna, ul. Rodzinna w Sokołowie, ul. Wspólnoty Wiejskiej. 

Pani Biczyk zwróciła uwagę, że ul. Parkowa jest drogą powiatową i nie można wymagać jej 

remontu od Gminy. 

Pan Kozłowski przypomniał, że podczas spotkania w Suchym Lesie, w którym uczestniczyła 

m.in. p. Elżbieta Biczyk i p. Aurelia Zalewska zostało jednogłośnie ustalone wykonanie 

nakładki asfaltowej. O tym, że droga jest powiatowa wiedzą mieszkańcy i uczestnicy 

wspomnianego spotkania. 

Pan Majtyka zwrócił uwagę, że nie można patrzeć tylko na jedną miejscowość, ale należy 

spojrzeć szerzej na całą Gminę. Ponownie zwrócił się do p. Kozłowskiego o podanie listy z 

nazwami ulic, które mają być zrobione w pierwszej kolejności? Z całej Gminy? Czy tylko 

skupić się na jednej miejscowości? 

Pan Kozłowski odpowiedział, że wymienione ulice podał, jako przykład, nie trzeba przy nich 

nic pozyskiwać i od wielu lat są gotowe do pracy. 

Pan Wójt poinformował, że dzisiejszy projekt uchwały to nie jest jeszcze akt notarialny na 

pozyskanie tych działek. Często to bardzo długi okres oczekiwania. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 
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gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-Kolonia w gminie Michałowice, stanowiącej 

działkę ewid. nr 438/7 oraz działkę ewid. nr 438/6 z wprowadzoną autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/251/2017 stanowi załącznik do protokołu 

Ad. pkt 4.17 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w gminie Michałowice, stanowiącej działkę 

ewid. nr 638. 

Pan Wójt poinformował, że Agencja Nieruchomości Rolnych wyraziła zgodę na nieodpłatne 

przekazanie części nieruchomości na rzecz Gminy Michałowice. Celem pozyskania działki 

jest budowa ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż ul. Pęcickiej. Następnie zgłosił autopoprawkę 

polegającą na zmianie w treści uchwały zapisu z (Dz. U. Z 2015 r. poz.1774 ze zm.) na (Dz. 

U. Z 2016 r. poz. 2147 ze zm.). 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Kozłowski wyraził nadzieję, że przejęcie tej działki otworzy możliwość dalszego 

procedowania przejmowania kolejnych działek celem wykonania wodociągu dla 

mieszkańców Pęcice Ogród. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Pęcice, w 

gminie Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 638 z wprowadzoną autopoprawką 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/252/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.18 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej stanowiącej część działki nr ewid. 639/1, położonej  w obrębie ewidencyjnym 

Pęcice, w gminie Michałowice, 

Pan Wójt poinformował, że Agencja Nieruchomości Rolnych wyraziła zgodę na nieodpłatne 

przekazanie części nieruchomości na rzecz Gminy Michałowice. Celem pozyskania działki 

jest budowa ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż ul. Pęcickiej. Następnie zgłosił autopoprawkę 

polegającą na zmianie w treści uchwały zapisu z (Dz. U. z 2015 r. poz.1774 ze zm.) na (Dz. 

U. z 2016 r. poz. 2147 ze zm.) 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności części nieruchomości gruntowej stanowiącej część działki nr ewid. 

639/1, położonej w obrębie ewidencyjnym Pęcice, w gminie Michałowice z wprowadzoną 

autopoprawką. 
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Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/253/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.19 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Michałowice-Wieś w gminie Michałowice, 

stanowiącej działkę ewid. nr 12/11 oraz działkę ewid. nr 12/18, 

Pan Wójt poinformował o nieodpłatnym przekazaniu na rzecz Gminy Michałowice części 

nieruchomości z przeznaczeniem pod drogę wewnętrzną. Następnie zgłosił autopoprawkę 

polegającą na zmianie w treści uchwały zapisu z (Dz. U. Z 2015 r. poz.1774 ze zm.) na (Dz. 

U. Z 2016 r. poz. 2147 ze zm.) 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Michałowice-Wieś 

w gminie Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 12/11 oraz działkę ewid. nr 12/18 z 

wprowadzoną autopoprawką, 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/254/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 4.20 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Granica, w gminie Michałowice, stanowiącej 

działkę ewid. 106/85, 

Pan Wójt poinformował, że właściciele nieruchomości wyrazili zgodę na nieodpłatne 

przekazanie na rzecz Gminy Michałowice działki wzdłuż terenu boiska w Granicy z 

przeznaczeniem pod drogę wewnętrzną. Następnie zgłosił autopoprawkę polegającą na 

zmianie w treści uchwały zapisu z (Dz. U. Z 2015 r. poz.1774 ze zm.) na (Dz. U. Z 2016 r. 

poz. 2147 ze zm.) 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa 

własności nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Granica, w gminie 

Michałowice, stanowiącej działkę ewid. 106/85 z wprowadzoną autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/255/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 



 

15 

 

Ad. pkt 4.21 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Granica, w gminie Michałowice, stanowiącej 

działkę ewid. 106/87, 

Pan Wójt poinformował, że właściciele nieruchomości wyrazili zgodę na nieodpłatne 

przekazanie na rzecz Gminy Michałowice działki z przeznaczeniem pod drogę wewnętrzną. 

Następnie zgłosił autopoprawkę polegającą na zmianie w treści uchwały zapisu z (Dz. U. z 

2015 r. poz.1774 ze zm.) na (Dz. U. z 2016 r. poz. 2147 ze zm.). 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 1 głos. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 1 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Granica, w gminie 

Michałowice, stanowiącej działkę ewid. 106/87 z wprowadzoną autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 14 

Przeciw               -  1 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/256/2017 stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad. pkt 4.22 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-Kolonia, w gminie Michałowice, 

stanowiącej działkę ewid. nr 437/4. 

Pan Wójt poinformował, że właściciele nieruchomości wyrazili zgodę na nieodpłatne 

przekazanie na rzecz Gminy Michałowice działki w celu poszerzenia ul. Centralnej.  

Następnie zgłosił autopoprawkę polegającą na zmianie w treści uchwały zapisu z (Dz. U. z 

2015 r. poz.1774 ze zm.) na (Dz. U. Z 2016 r. poz. 2147 ze zm.). 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

 Pani Paradowska w nawiązaniu do projektów uchwał i sprzeciwu, który wniósł radny 

Kozłowski przy poprzednim głosowani powiedziała, że nie można patrzeć na nabywanie 

działek, jako tylko wydatek dla gminy, ale jako rozwiązanie pewnych sytuacji na przyszłość 

gdzie później bez problemu będzie można postawić latarnię, podłączyć ludzi do kanalizacji, 

wodociągów, żeby nie było takich sytuacji, jaką mają mieszkańcy Pęcic. Jeżeli jest możliwość 

zareagowania zawczasu a mieszkańcy są w stanie się dogadać, chcą przekazać kawałek 

nieruchomości powinniśmy wykorzystywać takie sytuacje. Skłóceni sąsiedzi mogą blokować 

kilka lat daną inwestycję.  Każdy mieszkaniec, który osiedla się w gminie płaci podatki i jest 

na takim samym poziomie, co mieszkaniec, który mieszka 20, 30 czy 50 lat. Czasami jest taka 

sytuacja, że łatwiej nam przebudować nowopowstałe ulice niż ulice stare właśnie przez to, że 

nie zostały one uregulowane. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Opacz-



 

16 

 

Kolonia, w gminie Michałowice, stanowiącej działkę ewid. nr 437/4 z wprowadzoną 

autopoprawką 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Uchwała Nr XX/257/2017 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca pani Elżbieta Biczyk ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

Ad.pkt.5 

Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji 

Rady Gminy na 2017 rok. 

Przystąpiono do omawiania stanowiska. 

Załącznik nr 1 stanowi „Plan Pracy Komisji Budżetu i Finansów na 2017 rok” 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Załącznik nr 2 „Plan Pracy Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej na 2017 rok” 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Załącznik nr 3 „Plan Pracy Komisji Spraw Społecznych na 2017 rok” 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: 

„za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Załącznik nr 4 „Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok” 

Pani Kamińska Anna poinformowała, że opinia Komisji Rewizyjnej była pozytywna: 

„za” 5 głosów,, przeciw” 0 głosów,,, wstrzymało się” 0 głosów. 

 Pani Biczyk poinformowała, że wobec braku uwag zgłoszonych na komisjach, dyskusja jest 

wyczerpana i poddaje stanowisko pod głosowanie. 

Przystąpiono do głosowania stanowiska: 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Rada Gminy Stanowisko przyjęła. 

Ad.pkt.6 

Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności 

Komisji Rady Gminy za 2016 rok. 

Przystąpiono do omawiania stanowiska. 

Załącznik nr 1 stanowi „Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów za 2016 

rok” 

Pani Paradowska poinformowała, że opinia Komisji Budżetu i Finansów była pozytywna: 

„za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Załącznik nr 2 „Sprawozdanie z pracy Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej za 

2016 rok” 

Pani Król-Popiel poinformowała, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Załącznik nr 3 „Sprawozdanie z pracy Komisji Spraw Społecznych za 2016 rok” 

Pan Kordys poinformował, że opinia Komisji Spraw Społecznych była pozytywna: 

„za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Załącznik nr 4 „Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2016 rok” 

Pani Kamińska Anna poinformowała, że opinia Komisji Rewizyjnej była pozytywna: 

„za” 5 głosów, przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 
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Pani Biczyk poinformowała, że wobec braku uwag zgłoszonych na komisjach, dyskusja jest 

wyczerpana i poddaje stanowisko pod głosowanie. 

Za przyjęciem    - 15 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 0 

Rada Gminy Stanowisko przyjęła. 

 

Ad.pkt.7 

Informacje Wójta Gminy. 

Pan Wójt poinformował o mającej się odbyć dnia 1 marca 2017 r. rozprawie dotyczącej 

roszczeń trójki spadkobierców Pani ***. Pozwanymi w sprawie są: Minister Rolnictwa i 

Rozwoju Wsi, Wojewoda Mazowiecki, Starosta Powiatu Pruszkowskiego oraz gminy 

Michałowice i Raszyn. Spadkobiercy zawezwali do zapłaty odszkodowania na zasadzie 

polubownej ugody w kwocie pół miliarda złotych. Wnioskodawcy wartość tę oszacowali na 

podstawie posiadanych przez siebie danych, a mianowicie, że minimalna cena 1m2 gruntu na 

terenie Michałowic oscyluje w granicach 1000,00zł.  Podkreślił, że ta cena owszem 

funkcjonuje, ale tylko tam gdzie jest zrobiony wodociąg, kanalizacja i droga, natomiast jak ta 

cena ma się do stanu posiadania nieuzbrojonych działek w 1944 roku jest sprawa dyskusyjną. 

Wspomniał o następnym szykującym się zawezwaniu do próby ugodowej kolejnych 10 osób 

– krewnych – spadkobierców Pani ***. Wniosek ich został złożony w Sądzie w Piasecznie, 

skąd został przesłany do Sądu w Pruszkowie. 

Kolejną informacją Wójta było przedstawianie sugestii Pana *** przekazanej na piśmie z dnia 

08.02.2017r dotyczącej wzięcia udziału w projekcie „Przestrzeń dla partycypacji”. Pan *** 

zaproponował start w drugim naborze, natomiast Urząd uczestniczy już w pierwszej edycji 

projektu, którego nabór zakończył się 30.09.2016r, gdzie wnioskowane było wsparcie w 

kwestii procedowania studium.  Na chwilę obecną oczekiwane jest podpisanie umowy 

grantowej. W grudniu po procesie rekrutacji podpisano deklarację współpracy przy 

opracowaniu indywidualnego planu konsultacji w ramach projektu „Przestrzeń dla 

partycypacji”. 

W nawiązaniu do ustawy metropolitalnej zaznaczył, że mówi się tylko o wielkiej Warszawie 

a brak wyjaśnień czy gmina pozostanie wsią czy będzie miastem, czy nauczyciele będą mieli 

dopłaty? czy będą sołectwa,  fundusze sołeckie? 

Następnie zaprosił wszystkich chętnych do obejrzenia krótkiej prezentacji dotyczącej 

rewitalizacji Gminy Michałowice, po zakończeniu sesji. 

Pani Biczyk przypomniała, że samorząd terytorialny jest wielkim osiągnięciem i dumą po 

reformie terytorialnej z 1989  r., wspaniale funkcjonuje i tak  należy to zostawić, nie wolno 

dać  sobie odebrać  autonomii. 

Ad.pkt.8 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy: 

Pani Biczyk przedstawiła pisma, które wpłynęły do Rady Gminy: 

Pismo Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego w Warszawie w sprawie 

zajęcia stanowiska dotyczącego likwidacji dotychczasowej aglomeracji Pruszków oraz 

wydzielenia nowej aglomeracji Pruszków. Poinformowała, że korekta nie dotyczy terenu 

gminy Michałowice. 

Pismo Pana *** dotyczące wezwania do usunięcia naruszenia prawa przejazdu drogą przez 

działkę Pana *** znajdującą się przy ul. *** w Opaczy Kolonii. Zgodnie z opinią radcy 

prawnego wezwanie do usunięcia naruszenia prawa będzie bezskuteczne zarówno wtedy, gdy 

Rada Gminy wyraźnie odmówi uwzględnienia wezwania jak i wówczas, gdy nie zajmie w tej 

kwestii żadnego stanowiska w terminie przewidzianym do załatwienia sprawy w 

postępowaniu administracyjnym. 
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Uchwała Nr Wa.3.2017   Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 3 stycznia 2017 r. w 

sprawie wydania opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Michałowice. 

Opinia pozytywna. 

Uchwała Nr Wa.4.2017  Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 3 stycznia 2017 r. w 

sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu określonego w uchwale 

budżetowej Gminy Michałowice na rok 2017. Opinia pozytywna. 

Pismo Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie, które wpłynęło do wszystkich 

gmin województwa mazowieckiego dotyczące porównania wyroków sądowych z treścią 

statutów gmin. 

Pismo Starosty Pruszkowskiego dotyczącego pomnika przyrody przy Al. Marii Dąbrowskiej 

w Komorowie. W sprawie odbyło się spotkanie w Starostwie, z którego to zostanie 

sporządzona notatka. 

Wpłynęły trzy skargi Pani ***: 

 Pierwsza skarga z dnia 8 grudnia 2016r. przesłana przez Starostę Pruszkowskiego 16 grudnia 

2016r. Skarga jest na działania Wójta Gminy Michałowice i dotyczy spraw już 

rozpatrywanych we wniesionych skargach w 2016 r. Poinformowała, że Rada Gminy 

wyraziła swoje stanowisko w Uchwale Nr XVII/209/2016 z dnia 17.10.2016r oraz w Uchwale 

Nr XVIII/222/2016 z dnia 24.11.2016R. Skargi zostały uznane, jako bezzasadne.   

Zgodnie z przepisem art.239 § 1 Kodeksu postępowania administracyjnego „W przypadku, 

gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, uznana została za bezzasadną i jej bezzasadność 

wykazano w odpowiedzi na skargę a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych 

okoliczności – organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie 

stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy – bez zawiadamiania skarżącego”. 

W związku z tym, że skarżąca ponowiła skargę bez wskazania nowych okoliczności 

zaproponowała głosowanie w sprawie podtrzymania stanowiska zawartego w Uchwale Nr 

XVII/209/2016 oraz w Uchwale Nr XVIII/222/2016. 

Przystąpiono do głosowania za podtrzymaniem dotychczasowego stanowiska zawartego 

w Uchwale Nr XVII/209/2016  z  17.10.2016 roku oraz w Uchwale Nr XVIII/222/2016 z 

24.11.2016 roku. 

Za                      – 14 

Przeciw               -0 

Wstrzymało się – 0 

Rada podtrzymała swoje stanowiska zawarte w Uchwale Nr XVII/209/2016 oraz w 

Uchwale Nr XVIII/222/2016 

  

Druga skarga Pani *** z dnia 20 grudnia 2016r. przesłana przez Ministerstwo Spraw 

Wewnętrznych i Administracji 2 stycznia 2017r. Skarga jest na działania Wójta Gminy 

Michałowice i dotyczy spraw już rozpatrywanych we wniesionych skargach w 2016r. 

Poinformowała, że Rada Gminy wyraziła swoje stanowisko w Uchwale Nr XVII/209/2016 z 

17.10.2016 r. oraz w Uchwale Nr XVIII/222/2016 z 24.11.2016 r. Skargi zostały uznane, jako 

bezzasadne.   

Zgodnie z przepisem art.239 § 1 Kodeksu postępowania administracyjnego ,,W przypadku, 

gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, uznana została za bezzasadną i jej bezzasadność 

wykazano w odpowiedzi na skargę a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych 

okoliczności – organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie 

stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy – bez zawiadamiania skarżącego”. 

W związku z tym, że skarżąca ponowiła skargę bez wskazania nowych okoliczności 

zaproponowała głosowanie w sprawie podtrzymania stanowiska zawartego w Uchwale Nr 

XVII/209/2016 oraz w Uchwale Nr XVIII/222/2016. 
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Przystąpiono do głosowania za podtrzymaniem dotychczasowego stanowiska zawartego 

w Uchwale Nr XVII/209/2016  z  17.10.2016 roku oraz w Uchwale Nr XVIII/222/2016 z 

24.11.2016 roku. 

Za                      – 14 

Przeciw               -0 

Wstrzymało się – 0 

Rada podtrzymała swoje stanowiska zawarte w Uchwale Nr XVII/209/2016 oraz w 

Uchwale Nr XVIII/222/2016. 

Trzecia skarga Pani*** z dnia 23 stycznia 2017r. przesłana przez Starostę Pruszkowskiego 30 

stycznia 2017r. Skarga jest na działania Wójta Gminy Michałowice i dotyczy spraw już 

rozpatrywanych we wniesionych skargach w 2016 r. 

Poinformowała, że Rada Gminy wyraziła swoje stanowisko w Uchwale Nr XVII/209/2016 z 

dnia 17.10.2016r oraz w Uchwale Nr XVIII/222/2016 z dnia 24.11.2016r. Skargi zostały 

uznane, jako bezzasadne.  Zgodnie z przepisem art.239 § 1 Kodeksu postępowania 

administracyjnego ,,W przypadku, gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, uznana została za 

bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę a skarżący ponowił skargę 

bez wskazania nowych okoliczności – organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać 

swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy – bez zawiadamiania 

skarżącego”. 

W związku z tym, że skarżąca ponowiła skargę bez wskazania nowych okoliczności Pani 

Przewodnicząca zaproponowała głosowanie w sprawie podtrzymania stanowiska zawartego w 

Uchwale Nr XVII/209/2016 oraz w Uchwale Nr XVIII/222/2016. 

Przystąpiono do głosowania za podtrzymaniem dotychczasowego stanowiska zawartego 

w Uchwale Nr XVII/209/2016  z  17.10.2016 roku oraz w Uchwale Nr XVIII/222/2016 z 

24.11.2016 roku. 

Za                      – 14 

Przeciw               -0 

Wstrzymało się – 0 

Rada podtrzymała swoje stanowiska zawarte w Uchwale Nr XVII/209/2016 oraz w 

Uchwale Nr XVIII/222/2016. 

 

Wpłynęły wiadomości mailowe Pani***  stanowiące ciąg korespondencji dotyczącej 

informacji o stanie prac nad studium prac nad miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego dla rejonu Reguł 

Oświadczenie klubu radnych o utworzeniu klubu „Moja Gmina Michałowice” 

Wniosek klubu radnych „Moja Gmina Michałowice” o umożliwienie umieszczenia 

przedstawiciela klubu w Komisji Rewizyjnej. 

Pisma w ilości 5 sztuk od Pani*** dotyczące przekazania protokołów z posiedzeń Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej oraz Komisji Rewizyjnej, nagrań audiowizualnych z 

sesji Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, Rewizyjnej, Budżetu i Finansów za 

okres od 01.01.2010r  do dnia wpłynięcia. 

Pismo Burmistrza Miasta Podkowa Leśna  dotyczące apelu do Rady Gminy jako 

przedstawicieli samorządów objętych projektem zmian o niezwłoczne podjęcie wspólnych 

działań mających na celu wstrzymanie procesu legislacyjnego dotyczącego rozszerzenia 

metropolii warszawskiej, co na dzisiejszej sesji zostało uczynione. 

Pani Biczyk przypomniała o obowiązku składania oświadczeń majątkowych wg stanu na 

dzień 31.12.2016 r. 

 

Ad.pkt.9 

Sprawy wniesione 
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Głos zabrała Pani*** mieszkanka Pęcic, członek wspólnoty mieszkaniowej Pęcice-Ogród. 

Omówiła treść pisma złożonego na Komisji 7 lutego 2017r, dotyczącego przejęcia działek 

pod drogi gminne od Agencji Nieruchomości Rolnej w celu wybudowania wodociągu do 

budynków w Pęcicach Ogrodzie. Poinformowała, że 6 lutego 2017 r. samorządowcy i 

mieszkańcy Gminy Michałowice spotkali się z przedstawicielami ANR w Warszawie, w 

sprawie problemów związanych z wybudowaniem odcinka wodociągu gminnego i 

podłączenia do niego budynków, bloków należących do wspólnoty mieszkaniowej Pęcice 

Ogród.  Z informacji udzielonej przez przedstawicieli ANR wynika, że brak jest 

jakichkolwiek problemów z umożliwieniem gminie Michałowice realizacji tego zadania 

poprzez przejęcie drogi od ANR i umiejscowienie w niej wodociągu. Gmina w ostatnich 

latach przejmowała tereny od ANR a ostatnio przygotowuje się do przejęcia działki nr 638 o 

pow. 0,14 hektara. W związku z powyższym wspólnota wnioskuje o przejęcie drogi 

stanowiącej dojazd do budynków wspólnoty Pęcice Ogród na zasadach przejmowania działek 

pod ścieżki rowerowo-piesze i wykonanie zgłaszanego od wielu lat wodociągu. Stanowisko 

ANR w sprawie możliwości wykonania wodociągu jest niezmienne od 2 sierpnia 2013 r., co 

zostało wyrażone pismem skierowanym do gminy Michałowice.  

Następnie przytoczyła pismo Marszałka Województwa Mazowieckiego z dnia 7 grudnia 2015 

r. kierowanego do Wójta Gminy Michałowice: „zbiorowe zaopatrzenie w wodę jest jednym z 

ważniejszych zadań Gminy, należy pamiętać, że taka inwestycja ma służyć mieszkańcom 

ułatwić im funkcjonowanie oraz poprawić ich komfort życia. Podmioty władzy realizując 

zadania publiczne nie mogą zapomnieć, że za każdą sprawą stoi konkretny człowiek lub 

określona społeczność, których dotykają różnorakie problemy. Władza zaś wybrana została 

przez mieszkańców by ich wspomagać oraz znajdować rozwiązania najlepsze dla wszystkich 

grup społecznych”. Kontynuując swoje wystąpienie poinformowała, że mieszkańcy Gminy 

Michałowice biorący udział w wyżej wymienionym spotkaniu stoją na stanowisku, że Rada 

Gminy Michałowice powinna natychmiast podjąć decyzje umożliwiające wykonanie 

wodociągu do wspólnoty Pęcice Ogród w Pęcicach i tym samym zakończyć starania od 2009 

roku o realizację tej niezbędnej inwestycji. Dotychczasowy upór władzy Gminy do 

niewykonania tego zadania jest niezrozumiały i przynosi wstyd dla całego gminnego 

samorządu. Dodała jeszcze, że po spotkaniu powstały pewne wątpliwości, miał zostać 

nawiązany kontakt z Agencją Nieruchomości Rolnych czy dalej podtrzymuje swoje 

stanowisko przekazane 6 lutego 2017 r. i jeśli są jakieś nowe informacje to poprosiła o ich 

przekazanie. 

Pan Wójt poinformował, że jest informacja, że w ciągu paru dni otrzymamy odpowiedź na 

nasze pismo z grudnia 2016 roku wnioskujące o przekazanie nam tych gruntów pod drogi. Jak 

tylko przyjdzie stanowisko Agencji Nieruchomości Rolnych, Urząd udzieli odpowiedzi. 

Pani***  zapytała, co należy rozumieć przez termin przeprowadzenie procedury czy to będzie 

podjęcie Uchwały przez Radę Gminy następnie przejście do aktu  notarialnego? Jaki to  może 

być  okres czasu od momentu kiedy zapadną decyzje? 

Pan Wójt  odpowiedział, że trudno spekulować na temat terminu. Po raz pierwszy bierze się 

pod uwagę przejęcie terenu z roszczeniami a dopóki nie są rozwiązane sprawy własnościowe  

wiąże się to z pewnym  ryzykiem roszczeń spadkobierców byłych właścicieli.  

To nie jest tylko kwestia kosztów na teraz ale trzeba zastanowić się nad skutkami przejęcia 

tego  terenu   i  ewentualnymi  kosztami  w  przyszłości. 

Pan Kozłowski wyraził nadzieję, że analogicznie jak do dzisiejszych dwóch uchwał będzie 

można przejąć od ANR następne działki celem przeprowadzenia wodociągu mieszkańcom 

Pęcic. Wspomniał, że to zadanie było w budżecie Gminy 2011-2012 

Pan Wójt  stwierdził, że niestety nie ma analogii w przejmowaniu gruntów, to że była 

zaplanowana kwota w  budżecie  2011 roku  i  wydawać się   mogło, że sprawa zakończy się 

szczęśliwym finałem. Niestety ze względu na różne zawiłości prawne, nie doszła do skutku. 
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Zaznaczył, że działki, które były dzisiaj głosowane nie są jeszcze własnością Gminy.  Finał 

tych spraw jest dopiero wtedy, gdy  zostanie  podpisany akt notarialny. 

Pan Kozłowski  poprosił o sprawdzenie przez radców prawnych aktu prawnego mówiącego o 

tym, że drogi  nie  podlegają  roszczeniom? 

Pan Wójt  poinformował, że zależy od tego, kiedy droga została utwardzona, czasu jej 

powstania, co jest drogą publiczną. W tym konkretnym przypadku chodzi jednak o zakup 

działki. 

Pan Widlicki  poinformował, że od dawna wnosiliśmy o przejęcie tej drogi przez Gminę i 

zawsze była odpowiedź, że nie można. 

Pani Wyszomirska poinformowała, że  ścieżka rowerowa wzdłuż Al. Topolowej a dokładnie 

od przepompowni do ul. Szkolnej. Ścieżka została uszkodzona prawdopodobnie przez firmę, 

która wykonywała tam pracę w latach 2015/2016. Zapytała czy uszkodzenia podlegają 

gwarancji? 

Pan Wójt wyjaśnił, że zostanie to sprawdzone, jeśli są uszkodzenia, firma zostanie 

zawezwana do naprawy.  

Pani Wyszomirska, zapytała, czy jeśli okaże się, że nie będziemy mogli żądać od firmy 

gwarancji, czy może Pan Wójt zabezpieczyć środki na jej naprawę na ten rok? 

Pan Wójt stwierdził, że najpierw będzie prowadzona tamta procedura, jak nie zda egzaminu 

to z całą pewnością zabezpieczymy środki, nie zostawimy tak tej ścieżki.  

Pan Kozłowski nawiązując do tematu ścieżek przedstawił sytuację, którą zaobserwował idąc 

z Reguł do Pęcic,  otóż na ścieżkę rowerową wjechał  potężny ciągnik zbyt ciężki jak  na ten 

chodnik. Ścieżka wiosną może wyglądać katastrofalnie. 

 Pani Wyszomirska przedstawiła sugestie mieszkańców dotyczące ścieżek, że np. powinny 

być asfaltowe, bez barierek. Czy przewidziane są konsultacje dotyczące oczekiwań jak te 

ścieżki mają wyglądać? 

Pan Wójt w ramach projektu ZIT nie ma konsultacji jest asfalt. W ramach barier są 

obwarowania prawne.  

Pan Zacny odnosząc się do słów pani Wyszomirskiej stwierdził, że między przepompownią a 

ul. Szkolną nie ma ścieżki rowerowej. 

 

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady,  pani  Elżbieta  Biczyk,  

zamknęła obrady XX sesji Rady Gminy Michałowice. 

 

-Protokołowała: 

   Anna Tulej 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


